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 Төрагасы:   Оморова С.Т. 

 Катчы:       Борончуева А.Ы.  

  Катышкандар:  

     “ИПжБ”каф. башчысы Арзыбаева М.А. 

1.  Аттокурова З.М.-“ИПжБ”  кафедрасынын ага окутуучусу 

2.  Оморова С.Т. -“ИПжБ”  кафедрасынын ага окутуучусу 

3.  Борончуева А.Ы. -“ИПжБ”  кафедрасынын  окутуучусу 

4.  Нышанова А.С.-“ИПжБ” кафедрасынын окутуучусу 

5.  Абдакимова Г.К. -“ИПжБ”  кафедрасынын  окутуучусу  

6.  Закирова Д.А.-“ИПжБ”  кафедрасынын окутуучусу 

7.  Умурзакова Р.А. -“ИПжБ”  кафедрасынын окутуучусу 

8.  Мусаева Р.Э. -“ИПжБ”  кафедрасынын  окутуучусу 

9.  Жолдошова Ч.К.-“ИПжБ”  кафедрасынын окутуучусу 

10.  Тажиева М.Б. -“ИПжБ”  кафедрасынын окутуучусу  

11.  Кульматова Н.А.-“ИПжБ”  кафедрасынын окутуучусу  

12.  Алдосова А.Ж. -“ИПжБ”  кафедрасынын окутуучусу 

13.  Мукамидин кызы Н.-“ИПжБ”  кафедрасынын окутуучусу 

14.  Касымбекова Ч.М.-“ИПжБ”  кафедрасынын окутуучусу  

15.  Адылбекова Н .-“ИПжБ”  кафедрасынын окутуучусу 

16.  Базарбай к Г -“ИПжБ”  кафедрасынын окутуучусу 

 



 

     Чакырылгандар: 

 

1. Саадалов Төлөнбай  

2. Жээнтай уулу Самат. 

3.  Алимбеков Марат Тыныбекович. 

4. Тунтеев Марат Абдыгапарович 

5. Абдуллаева Чолпон Хабибуллаевна. 

6. Тажибаев Бекболот Абдыхалилович. 

7. Мамбетов Жоомарт Иманалиевич. 

8. Кутунаев Жолчубек Насырымбекович. 

9. Мойдунов Тайрь Толонович. 

10. Ташбаев Азизбек Мазанович 

11. Тагаев Бекзат Аралбекович 

 

 

                                           Жумуш берүүчүлөр: 

 

1. Кыргызтелеком” ААК Ош филиалынын директорунун орун басары -  Жээнтай 

уулу Самат. 

2. Кыргыз Республикасынын Санариптик онуктуруу министрлигине караштуу 

байланыш тармагында жонго салуу жана козомолдоо боюнча кызматынын 

болум башчысы – Алимбеков Марат Тыныбекович. 

3. IT парк академиясынын директору – Тунтеев Марат Абдыгапарович. 

4. Б. Сыдыков атындагы Кыргыз – Өзбек Эл аралык университетинин, Кесиптик 

колледжинин директору, доцент Абдуллаева Чолпон Хабибуллаевна. 

5. “Байланыш тармактары жана телекоммуникация системалары” кафедрасынын 

башчысы – т.и.к., доцент Мойдунов Тайрь Толонович. 

6. “Маалымат технологиялары жана башкаруу” кафедрасынын башчысы – ф-

м.и.д., профессор Сатыбаев Абдыганы Джунусович. 



7. “ПОВТАС” кафедрасынын башчысы – ф-м.и.к., доцент Кутунаев Жолчубек 

Насырымбекович. 

8. “Информатика” кафедрасынын башчысы – ф-м.и.к. Мамбетов Жоомарт 

Иманалиевич. 

9. “Бизнес информатика жана маалыматтык экономика” кафедрасынын башчысы 

– э.и.д., профессор Ташбаев Азизбек Мазанович. 

10.  Гуманитардык – технологиялык колледжинин директору – ф-м.и.к. Саадалов 

Толонбай Ысманович.  

11.  Гуманитардык – технологиялык колледжинин директорунун орун басары –  

Тагаев Бекзат Аралбекович 

12. Besoft Teach – программалоо академиясынын жетекчиси – Тажибаев   Бекболот 

Абдыхалилович. 

 

      Күн тартибинде каралуучу маселелер: 

 

1. Билим берүү стандарты менен таанышып чыгуу 

2. Билим берүү стандартынын негизинде түзүлгөн окуу пландарын карап чыгуу 

жана окуу пландарындагы сабактардын мазмуун талкууга алуу. 

3. Вариативдуу болуктогу сабактар боюнча иш берүүчүлөрдүн сунушу, жаны 

сабактарды  киргизүү. 

4. Ар түрдүү маселелер. 

 

Жыйынды кафедра башчысы  

 “Информатика, программалоо жана байланыш” кафедрасынын башчысы  

Чыгып сүйлөдү.  

М.А. Арзыбаева-  сөз сүйлөп ачып берди. Ал келген меймандарга ийгилик каалап 

төмөнкүлөрдү айтты. 

 

 Урматтуу бүгүнкү уюштурулган жыйындын катышуучулары, бүгүнкү 

өткөрүлүп жаткан жыйындын максаты боюнча  орто билим берүүдөгү окуу 

пландарынын түзүлүүсү боюнча кандай ой пикирлериңиздер бар, ошону менен эле 



бирге мамлекеттик стандарттын негизинде түзүлгөн календардык пландагы 

сабактарды өтүү азыркы заманбап технологиялар менен иштөөдө колдонууга 

канчалык деңгээлде таасири тийүүдө. Азыркы замандын талабына жооп берүүчү 

технологиялар менен иштөө үчүн кадрларды окутууда кандай багыттагы 

предметтер окутулуусу зарыл экендиги туурасында сиздер менен кеңешип алалы 

деген максатта ушул иш чараны уюштуруп жатабыз. Биздин адистиктер 

өндүрүшкө барганда иш берүүчүлөр канаатанып жатабы?.  Иш берүүчүлөр биз 

берген билимге кайсыл багытта иш алып барышыбыз керек. Кайсыл 

компотенцияларды, жөндөмдүүлүктөрдү. Биз көбүрөөк калыптаныш керек 

айрыкча кесиптик сабактарда. Мамлекеттик стандарттын вариативдүү бөлүгүндө 

берилген сабактар азыркы убактарда заманбап адистерге туура келеби?, ошондой 

эле окуу методикалык комплекстерде ар бир сабак боюнча кайсыл темаларга көңүл 

бурушубуз керек?. Ушул боюнча карап берсеңиздер. Мамлекеттик стандартта 

сабактар берилген. Сиздердин алдыңыздарда УМКлары турат. Таанышып чыгап 

кайсы кесиптик компотенцияны калыптандырышыбыз керек. Бизге иш 

берүүчүлөрдүн канаатануусун баалоо эң башкы нерсе болуп эсептелинет.о.э. Бул 

жерде ата-энелер отурат. Алар дагы биздин продуктубудун пайдалуулугу 

студенттер да отурат алардын дагы сөзсүз түрдө ойун угабыз. Биз берген билимге 

канааттанып жатабы?  

Бул маселе боюнча: Маалымат технологиялары жана башкаруу” 

кафедрасынын башчысы – ф-м.и.д., профессор  

Сатыбаев Абдыганы Джунусович төмөнкүлөрдү айтты –C.А. Джунович сөз 

сүйлөп 4 –талапты билүү керек. 

1-талап   Office программа 

  VBA (Visual Basic Application) 

  Рауton 

  Javascript 

2-талап   Тилди билүү 

3-талап  Графикалык редакторду үйрөнүү 

Стандартка кирген  сабактар боюнча   “Азыркы күндө студенттерге билим берүүдө 

бир гана теория менен чектелбестен практикалык сабактардын сааттарын көбөйтүү 



зарыл. Бардык байланыш тармактарда иштеген адистерге биринчиден зарыл 

болгон сабак катары адистик туурасында негизги системаларды окутуу 

зарылчылыгы бар. Ошону менен бирге өндүрүш менен тыгыз байланышта болуп 

ошол жакта да бир күн практикалык сабак өтүлүүсү керек деп ойлойм. Андыктан 

келишим түзүп студенттерге бир күнгө өндүрүштө сабак өтүү керек дейм.” 

өзүнүн  ой пикирин сабактардын Азыркы учурда өндүрүштүк ишканаларга 

Оfficтик программаларга көбүрөөк токтолууга сунушун киргизди. 

Б. Сыдыков атындагы Кыргыз – Өзбек Эл аралык университетинин, 

Кесиптик колледжинин директору, доцент Абдуллаева Чолпон 

Хабибуллаевна. 

1. Абдуллаева Чолпон Хабибуллаевна. төмөнкүлөргө токтолду-  азыркы 

учурда ПОВТАС адистиги мен үчүн сыймык. Интернеттер боюнча көп жумуштар 

бүтүрсө болот. Мисалы: Wi-FI  Ош шаарынын парк, площадь ж.б. бардык жерде 

орнотулган. Себеби  зарыл болгон жумуштарды бүтүрүүгө болотдеген ойдомун.  

Студенттер практикага чыкканда офистик программаларды, тил, колдонмо 

программаларды билүү зарыл. Себеби дегенде студенттер практиканы көбүрөөк  

өздөштүрө алса мыкты адис болуп чыга алат деген ойдомун.  

    

2. IT парк академиясынын директору – Тунтеев Марат Абдыгапарович.-

Сабактар менен таанышып чыктым. Көлөмү аз, сиз сөзсүз эгерде студенттер 

отурат. Аларга кайрылып кетмекмин. Албетте өз алдынча окуу болуш керек. Ар 

кандай сайттарда Skillbox, Edu X?, атайын акысыз окуулар  бар. Сиздер IT 

тармагында студенттер ар дайым окуп өзүнүн чыгармачылыгын, кесиптик 

сапаттарын жогорулатып туруш керек. Ошон үчүн бул жерде билим алуу 

жетишпейт кошумча окуу, өз алдынча билим алуу. Азыркы убакта YouTube 

каналдарда бекер окуулар жүктөлгөн кошумча билим алууну сунуштайм. IT парк 

ар дайым кызматташууга даярбыз. Сабактан кийин кошумча программоолону 

үйрөнүүгө болот. ГТК, ИПжБ кафедрасы келишим түзүлгөн. Студенттер кабыл 

алууга даярбыз. Студенттерге айтып кетмекмин убактыңарды коротпостон мыкты 

өткөргүлө.  



Besoft Teach – программалоо академиясынын жетекчиси  

3. Тажибаев Бекболот Абдыхалилович. Besoft Teach- ИПжБ менен тыгыз 

байланыштабыз. Бул кафедранын окутуучулары дагы ар дайым өздөрүнүн 

кесиптик квалификациясын жогорулатуу багытунда жакшы иш алып барышат. О.Э 

биз биргелешип иштеп кесиптик программист күнүн өткөрдүк. Ар кандай  курстар 

бар. Бул жерден барган студенттер барып окуса болот. Мен студенттерге 

айтмакмын.  Өз алдынча окуп үйрөнүшсө. 

Менин ой пикирим боюнча деди “Бизнес информатика жана маалыматтык 

экономика” кафедрасынын башчысы – э.и.д., профессор Ташбаев Азизбек 

Мазанович  

2. Ташбаев Азизбек Мазанович -Студент биринчи кесипти туура тандоо жана 

туура билим алуу. Интернетке олтуруу бул-туура маалымат алуу болот. 

Технологияны акчага айландыруу керек. Жөнөкөй студент ремонт компьюттерден 

жана ютубдан иштегенге аракет кылуу керек. “Азыркы күндө студенттерге билим 

берүүдө бир гана теория менен чектелбестен практикалык сабактардын сааттарын 

көбөйтүү зарыл. Бардык өндүрүштүк тармактарда иштеген адистерге биринчиден 

зарыл болгон сабак катары программа, тил, колдонмо программаларды окутуу 

зарылчылыгы бар. Ошону менен бирге өндүрүш менен тыгыз байланышта болуп 

ошол жакта да бир же эки күн практикалык сабак өтүлүүсү керек деп ойлойм. 

Андыктан келишим түзүп студенттерге бир күнгө өндүрүштө сабак өтүү керек 

дейм.” Ал эми окуу план боюнча айтсам: Мен окуу планын семестрлерге 

төмөнкүдөй бөлүнсө деген сунуш киргизмекмин. Себеби офис биринчи семестрге 

Экинчи язык программа боюнча, үчүнчү графика боюнча окутулса жакшы болот 

деген ойдомун. 

1. Офистик 

2. Язык 

3. Графика 

Баардык маселелер боюнча келген коноктор башкача айтканда жумуш берүүчүлөр 

өз ойлорун айтышты. Ар бир күн тартибине коюлган маселеге өз алдынча ой пикир 

калтырышты. Ошону менен биргеликте өндүрүштөгү инженерлер жана башка 



адистер менен биргеликте практикалык жумуштарды аткаруу боюнча 

келишимдерди түзүүгө макулдашышты.  

  Кафедранын ага окутуучусу  Аттокурова Зинаида Манасовна жумуш 

берүүчүлөргө кандай сабактарды өтүү керек, окуу планга дагы кандай сабактарды 

киргизүү боюнча маалымат бергениңиздер үчүн деп ыраазычылык билдирди.  

Уюштурулган иш чарада келген жумуш берүүчүлөр менен кафедра 

окутуучуларынын ортосундагы келишимдин негизинде токтом кабыл алышты. 

 

 

Токтом кабыл алуу: 

 

1. Билим берүү стандарттарын кафедралык жыйында да карап чыгуу  

2. Окуу пландарындагы сабактардын көлөмүн жогорулатууну жана керектүү 

сабактарды кошууну кафедра башчысы менен биргеликте карап чыгуу. 

3. Адистик боюнча окуган студенттерге эки тараптан ыңгайлуу шарттарды 

түзүүнү карап чыгуу. 

4. Практикалык сабактардын саатын көбөйтүү керектигин кафедра башчысы 

тарабынан талкуулоо. 

 

 

 

 

 

   Уюштурулган иш чаранын төрагасы:                                  Оморова С.Т. 

 

   Катчы:                                                                                    Борончуева А.Ы. 

 

 


